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A jerikói vak

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek! Már múlt vasárnap is mondtam, de most még inkább mondom, hogy olyan
akadályokon keresztül kell eljutnunk Istenhez is, mint amilyen nehezen tudunk most bejutni
ebbe  a  kis  templomba.  A  bejárat  előtti  járdát  bontották  fel  és  a  hátsó  bejáraton  lehetett
bemenni. Teréz nővér kitett egy irányító táblát és megnyugtatott, mert többen jöttek, mint
ahogy  arra  ő  számított.  Tehát  a  Testvérek  megtalálták  a  bevezető  utat,  ez  már  öröm  a
számunkra is, és ha Teréz nővér megnyugodott, akkor ez még nagyobb öröm.

Nekünk az is öröm, hogy egy nagyon kedves házaspárért ajánlhatjuk fel ma a szentmisét,
Juditért  és  Kálmánért,  egyiknek  most  volt  a  születésnapja,  másiknak  hamarosan  lesz.
Köszönjük meg Istennek az ő életüket és azt a sok jót, amit életükben tettek. Neveltek egy
papot az Egyháznak, a többi jótettük Isten előtt tudott, ezt mi is tudjuk! A héten többeknek
volt  névnapja és születésnapja  is.  Gondolkodtam azon,  kikre  kell  külön is  gondolnom az
imádságban. 21.-én volt Orsolya és az ő arca nem jött elő, ezért bocsánatot is kértem tőle. 

Hála Istennek most látom, Isten éltessen Orsi téged is és mindnyájunkat!
Kérjük a jó Istent, 
 hogy minden emberi akadályt leküzdve 
 megérkezzünk hozzá nem majd, 
 hanem ezen a mai napon is
 és életünk minden egyes hátralévő napján!

Hitünk szerint ettől az érkezéstől 
és ettől a találkozástól függ minden!

Ez  nem  vakmerő  következtetés!  Láthatjuk  azt,  hogy  Európa  lemondott  az  Istennel  való
találkozásról,  sőt  talán azt  is  lehet  mondani,  hogy elhagyta,  kiűzte  életéből  az  Istent!  Az
világos, hogy nem jó felé megyünk! Nem mondható elhamarkodott megállapításnak, hogy

Isten felé menjünk, Istennel találkozzunk, 
hogy életünk legyen!

Szentbeszéd
Kedves Testvérek!  Vasárnapról-vasárnapra Jézus  hittanóráján veszünk részt!  Jézus elindul
egy hosszú úton. Ezen az úton oktatja tanítványait, a hallgatóit és Jeruzsálembe fog érkezni!
Jeruzsálembe érkezik, ahol sorsa megpecsételődik és ahol a történések - Jézus döntése folytán
– őt  igazolják!  Most  Jeruzsálem előtt  az  utolsó állomáshoz érkeztünk,  Jerikóba. Jerikó a
pálmák városa volt abban az időben. Nagyon termékeny síkság, a Jordán folyó azon része,
amely hamarosan a Holt-tengerbe ömlik. A Jordán édesvize Izraelt itt még termékennyé teszi.

Uram add, hogy lássak
Jézus nem biztos, hogy bement Jerikóba, valószínű, hogy mellette ment el. Ott ült egy vak
ember,  aki  nem  véletlenül  jött  ide.  A  zarándokok,  akik  Jeruzsálembe  igyekeztek,
adományokat,  támogatásokat  adtak  a  szegényeknek.  A  zarándokúthoz  hozzátartozott  a
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szegények támogatása, megsegítése. A vak koldus jól döntött, mint ahogy a mi Ferencünk is,
aki minden vasárnap megjelenik itt a templomajtóban, dönt, tudja, hogy hova kell jönni, a vak
koldus is tudta. 
Nagyon fontos esemény történik a vak koldussal kapcsolatosan. A ő története kapcsán azt a
szempontot  szeretném  a  Testvérek  előtt  fölvetni,  ami  a  jézusi  út  során  már  egyszer
megtörtént. Volt egy ilyen kérésünk:  Mester, mit kell tennem, hogy eljussak az örök életre?
Bátorítottam a Testvéreket, hogy tegyük föl ezt a kérdést Jézusnak. Ma arra szeretném biztatni
az ittlévőket, hogy kérjük Jézust ezen a mai vasárnapon, merjük mondani:

Uram add, hogy lássak!
A látás talán a legfontosabb az életünkben, átvitt értelemben mondom ezt. Nem azokkal a
testvéreinkkel szemben mondom, akiknek nem adatik meg, hogy a földi szemükkel lássanak.
Nem is tudjuk megérteni, bele se tudunk helyezkedni az ő helyzetükbe, az ő sorsukba.  Egy
másfajta  látásról  van  szó!  Amikor  Jézus  meggyógyítja  ezt  az  embert,  akkor  tanítja  az
apostolait, tanítja az ott lévő embereket is, hogy kérjétek ti is a látást, mert nem elég nézni! 

Szemünk nem arra van csupán, hogy nézzünk,
hanem lássunk is!

Belátni 
A mi  emberi  életünk  azért  van,  hogy  sok  mindent  belássunk!  Sok  mindent  igyekezzünk
megérteni!  Gyönyörű  magyar  nyelvünk  szerint  a  magyar  ember  nem  azt  mondja,  hogy
megértettem, hanem beláttam! Micsoda különbség az értelmezésekben. Beláttam! Mennyivel
mélyebb, mint az, hogy megértettem! Az is hordoz üzenetet, de ez a magyar megközelítés
mennyivel mélységesebb.

Drámai  találkozás:  „Mit  tegyek  veled?”Már  találkoztunk  ezen  az  úton  egy  vak
meggyógyításával.  Ott  Jézus  egyszerűen  meggyógyítja.  Itt  ez  egy  drámai  találkozás!  Mit
akarsz? Mennyivel mélyebb, amikor egy kérdésre kell válaszolni: 

Uram, hogy lássak!
Jézus felénk is intézi ezt  a drámai kérdést:  Mit akartok? Uram, hogy lássunk! Az ember,
amikor erre gondol, akkor mindenképpen az igazságról van szó! Az igazságot kell belátnunk!
Jelen történetben megérteni, hogy mi is Jézus titka! Mit jelent Jézus Emberré válása? Mit
jelent Jézus küldetése? Mit jelent ez az emberiség életének formálásában?
Az igazság világára érkezünk 
Az igazság az ember életének a fundamentuma! – mondja az ószövetségi bölcs. Más helyen
az igazság az ember szellemi tápláléka! Ezért  olyan fontos az igazság! Az igazságot nem
szabad elveszíteni! Az őrült Nietzsche több mint 100 évvel ezelőtt azt mondta: Meghalt az
Isten, sőt mi öltük meg! 

A Szentírás azt mondja: Jézus az igazság!
Ha megöltük az Istent,  akkor  megöltük az igazságot!  Éppen ezért  kell  az  embernek ezen
elgondolkodnia, mert itt a létünk fundamentumáról és az életünk szellemi táplálékáról van
szó! Mennyivel fontosabb ez a szellemi táplálék, mint az, amit az ember az asztalra tesz és
megeszi. Szellemi táplálék az, ami emberi életünket gazdagítja!

Megalkuvók vagyunk Nem szabad fölcserélni az igazságot 
a haladás szólamaival, a haszon igézetével és a hatalom csábításával! 
Ezt tesszük! Fölcseréljük nagyon könnyen az igazságot ezekre! 
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Ez azt jelenti, hogy megalkuvók vagyunk! Gyakran elgondolkodom azon, hogy a tudomány
előre haladtával jobban figyelünk a különböző tudományos felfedezésekre. Figyeljünk rájuk,
csak a helyükön kezeljük őket! Nem lehet az igazság helyett ezeket elfogadni! Tudni kell,
ismerni kell, gazdagodjunk általuk, de az igazsággal ezeket nem lehet fölcserélni!
A genetikusok állandóan arról beszélnek nekünk, hogy génjeinkben determináltak vagyunk. A
pszichológusok, a mélylélektannal foglalkozók, hogy mi mindent lehet abból kikövetkeztetni.
Na  és?  A  szociológusok állandóan  a  társadalmi  berendezkedéssel  foglalkoznak  és  az
embereket úgy tekintik, mint a bábukat. A közgazdászok állandóan azzal foglalkoznak, hogy
termelés és fogyasztás. Jó, mindezek fontosak lehetnek, de nem pótolhatják az igazságot!

Mi az igazság? 
Rövid válasz az, amiről itt szó van:

A Jézusba vetett hit gyógyít!
Ez az igazság!

A Jézussal való kapcsolat értelmet ad az ember életének!
Ez az igazság!

Jézus azt tanítja,
hogy az egymással való kapcsolatunk ad értelmet az életünknek!

Ez az igazság!

Ezt nem lehet különböző tudományos ismeretekkel pótolni! Az ember találkozik egyesekkel:
öt  diplomám van,  négy diplomám van,  stb.  Annyiféle  diploma van.  Ezeket  a  helyén kell
kezelni, de ezek nem pótolhatják az ember szellemi perspektíváját! 

Az ember perspektívája 
a másik emberrel való kapcsolat!

Ez Jézus titkából eredezik, 
a Jézussal való kapcsolatból eredezik.

Boldogok, akik éhezik és szomjazzák az igazságot!
Ezek után sokkal inkább értjük azt: Uram, hogy lássak! Ez a vak ember leveti magáról azt,
amilye van. Csak annyi volt, ami rajta volt. Leveti, ott hagyja, már nem számít neki mindez és
elindul! Ez az! 

Ha az igazságra rátalálunk, akkor döbbenünk rá, 
hogy mennyire nem számít az, hogy mi van rajtunk, 
mennyire nem számít, hogy mit eszünk! 

Mennyivel inkább számít, 
hogy milyen kapcsolatunk van a világgal,
hogy milyenné tesszük ezt a világot!

Naponta halljuk,
hogy a fölborított természeti egyensúly mi mindent eredményez! 
Miért? Azért, mert a ránk bízott világot kihasználjuk!

A menekültek helyzete 
Ezek az emberek úgy gondolják, 
hogy az, ami van, az nem Isten akarata szerinti! 
Ebben igazuk van!  
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A mi jóléti világunk mutogatja ezeknek a nyomorult embereknek azt, hogy mi hogyan élünk.
Nyilvánvaló,  összehasonlítják  az  ő  mindennapi  helyzetüket  ezzel.  Nagyon  egyszerű
megállapítania azt, hogy ez biztos, hogy – ha úgy tetszik, nem Allahtól való, - nem Istentől
való. Ez akkor is így van, ha ez nekünk nem tetszik!

Nem Istentől való, 
hogy mi úgy élünk, ahogy,
ők meg úgy élnek, ahogy!

Kenyában mondta egy ember két évvel ezelőtt: ma már ettem, ez a nap már meg van. Ez az ő
életük.  Indiában asszonyokkal  találkoztam,  akik  az  óceán partján  a  szárított  halat  gyűjtik
össze halmokba, amiből halliszt lesz, amivel az állatokat etetik. Napi keresetük egy dollár.
Biztos, hogy nem Istentől való, hogy egyik így él, a másik meg úgy él. 

Nem lehet ezeket 
csupán emberi adottságokkal, lehetőségekkel megmagyarázni!

Uram, hogy lássak! Lássam, mi az igazság!
Lássam, mi az élet értelme!

A vak ember, amikor találkozik Jézussal, akkor ebben a találkozásban rátalál arra, hogy mire
való az ő élete is. Ledobja magáról, amije van és megy, Jézussal folytatja az útját! 

Nekünk is döntésekre kellene eljutni!
Valóban átértékelni sok mindent!

Eljutni odáig, hogy Jézus titka az, 
hogy értünk Emberré lett! 
Egy lett közülünk! 
Vállalja a velünk való közösséget! 
Az ember életének titka, 
hogy egymásnak testvérei vagyunk! 
Egymással vállalni kell a közösséget! 

Ezt nem lehet helyettesíteni hatalommal, 
ezt nem lehet helyettesíteni javakkal, 
ezt nem lehet helyettesíteni szólamokkal! 

A haladás nevében tönkre tesszük a világunkat
és úgy hisszük, úgy gondoljuk, hogy minden rendjén van!

Az életünkről van szó!
Az igazság az, 

amit Jézus titka kifejez nekünk!
Egy lesz velünk, összetartozik velünk!

Aki lát, 
aki el tud gondolkodni az életről,

a saját élete értelméről, a másik ember élete értelméről,
az valamiképpen összetartozik azzal a másikkal!

Lehet-e integrálni a menekülteket
Ma állandóan erről van szó. 
Az integrálás azt jelenti, hogy alkalmazkodunk egymáshoz!
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Tudjuk, hogy ők egészen másképpen gondolkodnak! Az, ami velük történik, az mindenek
ellenére nagy hazugság. Becsapja őket a jóléti világ, mert nem rájuk van szükség, hanem arra,
hogy olcsó munkaerőként legyenek jelen és végezzék el azokat a munkákat, ha elvégzik. Csak
ereszd be a házadba és kiver a házadból, az már esetleg a következmény! Az már megint a
haszonleső ember kockázata!

Testvérek! Ki kell nyitni a szemünket, 
a folyamatokat értékelnünk és értelmeznünk kell, 
hogy rádöbbenjünk arra, mi is az igazság! 
Nem lehet úgy élni, hogy önmagunknak is hazudunk, 
egymásnak is hazudunk és azt gondoljuk, hogy igazságban élünk!

Az igazság az ember életének a legfőbb motivációja!

Ez azt jelenti: összetartozunk, egymásért vagyunk 
és ez áldozatokat, meg örömöket jelent! 
Amilyen harmóniába kerül az egyik a másikkal, 
egyáltalán az áldozat, a lemondás 
és a boldogság, az öröm, 
olyan mértékben élünk emberhez méltó életet is! 

Isten azt akarja, hogy ez határozzon meg mindent!
+  A M E N  +
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